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超级小麦新品种豫农416选育报告

刘万代1,尹 钧2,史万民2,赵双锁2

1河南农业大学/国家小麦工程技术研究中心，郑州450002；2汝州市农科所，河南汝州467500； 
3三门峡农科所，河南三门峡472000

摘要： 

豫农416是河南农业大学选育而成的小麦新品种。在2006-2007、2007-2008年度河南省小麦区域试验中平均产量

为7846.5kg/hm2和7987.5 kg/hm2，分别较对照豫麦49和周麦18增产5.96%和3.19%；在2008-2009年度河南

省生产试验中比对照周麦18增产7.4%。2009年通过河南省农作物品种审定委员会审定，审定编号为2009001。该

品种适宜河南及相临省份相近小麦生态区推广种植。 
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Breeding Report on the Super Wheat Variety of Yunong 416

Abstract: 

Yunong 416,a super wheat variety,was bred by Henan Agricultural University. Its yield was 5.96% and 
3.19% higher than those of Yumai 49 and Zhoumai 18 in 2007 and 2008 respectively.In production test, 
its yield is 7.4% higher than that of Zhoumai 18.It was been proved by Henan Evaluation Committee of 
Crop Variety in 2009 and its number was 2009001.The variety is suitable to be planted in many regions 
of Henan province and similar ecological regions of adjacent provinces such as Anhui，Shanxin，

Shandong and Jiangsu.
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